
Školská rada 29.5.2024 

Přítomni: p. Pejchalová, p. Hradilová, p. Vlasatá, p. Weiterová, p. Čáslavová 

Omluveni: p. Adamčíková, p. Bilerová 

 

1. Ředitelka školy informovala o: 

- Pokračující práci na pozemku v Boskovicích, problematika uvolňování žáků rodiči na více dní 

pro terénní výuku 

- Koncepce školy na další 3 roky – s cílem dále posilovat kvalitu vzdělávání, rozvíjet podmínky 

vzdělávání 

2. Body, které byly vzneseny ze strany rodičů: 

- ztráty tužek, per, svačin či dobrůtek - řešení na kruhu nepomáhá 
Odp.: Kromě opakované stížnosti jednoho rodiče na ztrátu psacích potřeb, se neztratilo nic 
cenného. Děti obecně nehlídají své psací potřeby, opakovaně jsme doporučovaly věci 
podepsat, a nosit si je v tašce. Není v moci dospělých hlídat každému dítěti jeho tužku. 
Kamery mají přísný předpis z důvodu GDPR, jak je lze využívat ve škole – ředitelka zjistí…  
- zrušená pozice metodika, dotazy rodičů na další vzdělávání učitelů a asistentů v Montessori 
pedagogice, bude se konat školení rodičů? 
Odp. funkce metodika splnila svůj úkol, byla zde po dobu proškolení zaměstnanců, nyní je 
škola plně funkční. Pro zajímavost – AMI školení 200 000,- , Montessori ČR ca 100 000,-. 
Semináře pro rodiče budou, ale obecně je problém, že rodiče stejně nedojdou. Pak neví, proč 
se věci dělají tak, jak se dělají – např. nezapisujeme děti na výpravy. Neinformovanost vede 
k negativním emocím až k odchodu. 
- Jaké nové pedagogické posily bude škola mít?  
Odp. na AJ nastoupí paní učitelka Dolníková, která několik let učila v Dánsku s podobným 
systémem. Podělí se o tělocvik s paní uč. Maliňákovou. IT učitele máme – celý rok je učí paní 
uč. Lupačová. 
- vzdělávání v IT, sociální sítě - zejména pro starší děti (školení od Replug, Prototýpci) 
Odp. výuka probíhá v souladu s RVP, odstupňováno dle věku dětí. Máme 3D tiskárnu, využívá 
2. stupeň. Bezpečnost IT je řešena průběžně a stále dokola. Zde musí působit především 
rodiče. Je zde dost rodičů, kteří nechávají své děti sedět u počítačů… 
- SCIO testy - rodiče se zajímají o srovnání výsledků našich dětí s jinými školami.  
Odp. konkrétní výsledky se komunikují pouze s rodiči zúčastněných žáků. Srovnávat naši školu 
s ostatními je těžké vzhledem k různému způsobu výuky – něco dříve, něco později… Stejná 
výuka, generuje srovnatelné výstupy. My z toho vytěžujeme individuální výsledky – kterou 
oblast posílit u konkrétního dítěte, a pak srovnáváme, jestli není oslabena stejná oblast u 
všech žáků – abychom následně posílili tento typ úloh, a více s ním pracovali ve výuce. 
- řešení konfliktů, postup řešení stížností na učitele  
Odp. řešení komunikace je v metodickém pokynu pro rodiče – všichni jej mají od začátku roku 
v edookitu. Tam je i napsáno, že problém se řeší v posloupnosti učitel, zástupce ředitelky, 
ředitelka. Ředitelce je třeba psát na email – caslavova@slunicko-montessori.cz, nikoliv do 
edookitu. Pokud jde o konflikt v TV, tak ten jsem shledala jako neopodstatněný, a s rodiči na 
schůzce jsme domluvili konkrétní kroky k eliminaci obtíží, které budeme průběžně sledovat, a 
komunikovat. 
- školská rada navrhla obnovit Klub rodičů a připravila letáčky pro rodiče na Zahradní 
slavnost.  
Odp. Ředitelka iniciativu uvítala, a přislíbila účast dle potřeby, a pomoc s rozesíláním emailů.  
- odchody dětí na jiné školy - proč, lze něco udělat, aby neodešly, počty dětí ve vyšších 
ročnících 



Odp. odchody dětí byly, jsou a budou. Ne každý rodič je přesvědčený Montessori, nezná do 
hloubky způsob výuky a co přináší jeho dítěti. Někteří chtějí za školné servis pro své dítě – 
např. kontrola jestli má dítě všechno správně oblečené apod. U některých odchodů jsou 
výchovné obtíže, u jiných finanční… 
- schránka na dokumenty (možnost předání smluv apod. v době nepřítomnosti vedení) 
Odp. schránka zřízena nebude, jsme vstřícné a vždy se domlouváme individuálně s rodiči tak, 
aby jim čas vyhovoval. Emaily i telefonáty vyřizujeme většinou i o své dovolené. 
- dopravní výchova pro mladší děti 
Odp. Dopravní výchova je určena žákům 3.-5. třídy – je to rozděleno na 3 tematické celky, tak, 
aby to žáci zvládli úměrně svým schopnostem. Mladší děti mohou vzít rodiče individuálně buď 
na Rivieru nebo dopravní hřiště v Komíně. 
- objevuje se nevhodné chování starších dětí na chodbách 
Odp. s dětmi se pracuje i po výchovné stránce, někdy je puberta silnější. Nově mají své třídy  
ve 2NP. 

- P. uč. Weiterová informovala o způsobu výuky ve 3. trojročí 
 
 
Doplněno v září: 

- Škola vybavila šatnu pro žáky novými zamykacími skříněmi, čímž je zabráněno ztrátám. Žáci si 
mají brát domů pouzdra ke kontrole vybavení. 
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